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Verslag van de bijeenkomst op 18 april 2005  

 

Delegaties van de SRE-stuurgroep buitenlandse werknemers, de 

Stuurgroep Noord-Limburg, Interventieteam en het Ministerie van 

Sociale Zaken en Werkgelegenheid. 
 

 
Aanwezig: 

Namens de SRE-Stuurgroep: 
Dhr. F. Jacobs   Helmond 
Dhr. J. van Maasakkers Gemert-Bakel 
Mw. E. Brekelmans  Vreemdelingen Politie 
Dhr. P. Jochems SRE, secretaris 
Dhr. L. Frissen Horst a/d Maas namens de Stuurgroep Noord-Limburg 
Dhr. A. van Dijk Min. SZW Arbeidsinspectie 
Dhr. K. Terwan Min. SZW 
Dhr. F. vd Schoot Eindhoven Namens het Interventieteam 2004 
 
 
Opening en aanleiding 
Opening en welkom door de heer Jacobs burgemeester van Helmond en voorzitter van de 
SRE-Stuurgroep Buitenlandse werknemers. 
 
Aanleiding voor de bijeenkomst is de brief van Staatssecretaris Van Hoof als antwoord op 
de notitie “Polen willen werken” en de gezamenlijke brief van SRE en Noord-Limburg aan de 
staatssecretaris.  
 
Aanpak in 2005 

De heer Van Dijk geeft aan een gezamenlijk belang met de beide regio’s te herkennen. We 
willen uiteindelijk allemaal dat illegaliteit wordt aangepakt. Hij stelt dat er sinds januari met 
de Bestuurlijke boete van €8.000,- per illegaal werkzame persoon een nieuw wapen is 
ontstaan. Het Openbaar Ministerie is dus niet meer nodig om aan te pakken. Uit recente 
cijfers blijkt dat er 3 keer zoveel tewerkstellingsvergunningen (TWV’s) in de agrarische 
sector zijn afgegeven. Dit betekent volgens dhr. van Dijk dat de illegaliteit hiermee wordt 
teruggedrongen. Tuinders blijken gevoelig voor de hardere aanpak. Ook de zogenaamde 
constructies (Safir) worden aangepakt.  
Verder lopen er drie pilots voor de vervulling van vacatures door Nederlandse 
werkzoekenden. 
 
Grote tuinders, CWI 

Door de heer Jacobs wordt aangegeven dat er een gesprek heeft plaatsgevonden met een 
grote tuinder, namelijk Van Gog (bekend via constructie Safir). De tuinder wil huisvesting 
regelen oa via de aankoop van panden. Dit wil hij netjes regelen, alleen zegt hij geen TWV’s 
nodig te hebben. De betrokken werknemers zijn in dienst bij Safir, zo stelt de tuinder. In de 
praktijk komt het er op neer dat deze tuinder 67 werknemers heeft waarvan 65 Polen 
zonder TWV. Als gemeente kun je hier niets tegen doen behalve er op toezien dat de 
huisvesting goed wordt geregeld. De gemeenten in het SRE staan nu steeds meer op het 
standpunt zich terug te trekken op de eigen verantwoordelijkheid en dus te richten op 
huisvesting. Tevens wil je als gemeente weten wie er binnen de gemeentegrenzen 
verblijven. Afspraken met werkgevers/inleners/huisvesters worden dan ook gemaakt om 
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lijsten met tijdelijke buitenlandse bewoners aan de gemeente te geven, zodat er inzicht is. 
Door de heer Jacobs wordt gevraagd wat we kunnen doen met deze ‘lijsten’ met veelal 
illegaal werkzame personen. De heer Van Dijk stelt dat je hier niets mee kunt want je moet 
ze werkend aantreffen. 
 
De afgesproken formele weg is dat de CWI’s bemiddelen met Nederlandse werkzoekenden. 
Dit blijkt in de praktijk niet te werken, waardoor men automatisch bij buitenlandse 
arbeidskrachten komt. 
 
Politieke ‘windowdressing’ 

Door de heer Frissen wordt gesteld dat de landelijke politiek geen antwoord heeft. De 
constructies worden niet aangepakt, maar wel de kleine tuinder. Dit terwijl het vergelijkbare 
situaties zijn a la Vinkenslag. Er is veel mis en er wordt niets aan gedaan. Wat we nu gaan 
zien is dat de Oekraïners achter de Polen aan gaan komen. Landelijk wordt dit fenomeen 
niet onderkend. Door de heer Terwan wordt onderkend dat er 2 ‘kampen’ zijn in de 2e 
kamer. Zij die de grenzen open willen en zij die deze nog enigszins gesloten willen houden. 
Het 2e kamp is wel in de meerderheid. In dit kader vraagt de heer Van Maasakkers wat er 
gedaan is met de resultaten van het Rondetafelgesprek. Van Dijk geeft aan dat het kabinet 
één lijn trekt, namelijk hard aanpakken. De illegalennota is hierbij de kapstok. Op 1-5-2006 
wordt geëvalueerd.  
 
TWV’s 
Door de heer Van Dijk wordt aangegeven dat het kabinet de zaak met de TWV’s van jaar tot 
jaar wil bezien. Voorlopig tot 1-5-2006, daarna wellicht weer langer. Het probleem van 
180.000 illegaal tewerkgestelden op een totaal van 4,6 miljoen geeft overigens aan dat de 
omvang beperkt is, aldus Van Dijk. De markt wordt ook niet bepaald door alleen grote 
partijen. Hij erkent wel dat in sommige sectoren, bijvoorbeeld de besproken grote tuinders in 
Zuidoost Nederland, er wel sprake is van grote ontwrichting. 
  
Door mw. Brekelmans wordt benadrukt dat er veel regels zijn, maar dat deze in de praktijk 
gewoon niet werken. Dat is de reden van het rapport Polen willen werken, daar staat in wat 
we in de praktijk meemaakten. Overigens zijn de grote bedrijven zo slim gebruik te maken 
van de wettelijke mogelijkheden om hiermee de pakkans te verkleinen. Zo is het bedrijf Safir 
nu gevestigd op Cyprus, vanwege de toetreding tot de EU en de andere status die het 
bedrijf daarmee heeft t.o.v. een Pools bedrijf. De situatie blijft hetzelfde, alleen op papier is 
er iets gewijzigd. Door de heer Van Dijk wordt aangegeven dat de AI ook dat bedrijf zal 
aanpakken ook al zitten ze op Cyprus. Het blijft een constructie. De AI richt zich op de 
inlener en uitlener. Met name de grote partijen in deze regio zijn doelwit van de AI. Dit alles 
moet via de Bestuurlijke boete gebeuren.  
Door de heer vd Schoot wordt gevraagd wat er feitelijk vanaf 1 januari 2005 is gedaan. Zijn 
indruk is dat er totnogtoe niets gedaan is tegen de grote tuinders. Door de heer Van Dijk 
wordt aangegeven dat er een overleg komt waarin nieuwe afspraken worden gemaakt, met 
de partijen uit het IT 2004, om opnieuw de grote tuinders aan te pakken, de AI zal dit 
proces trekken, aldus Van Dijk.  
 
Aangezien we de werkenden in actie moeten aantreffen, betekent dit dus een grote actie ter 
plaatse op de velden, aldus Brekelmans. Door Van Dijk wordt aangegeven dat de 
Vreemdelingenpolitie nodig is, dit staat ook zo in de illegalennota. Brekelmans stelt dat er 
dan minstens 200 man politie nodig is. Zij wil dit best een keer organiseren maar dan wel 
het proces onder de regie van de AI. Van Dijk bevestigt dat we vooral de grote tuinders 
moeten treffen en niet de kleine partijen. Hij gelooft in de aanpak via een nieuw IT dit jaar. 
De gesprekken hierover vinden binnenkort plaats. 
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Vervolg 
Afgesproken wordt om in de 2e helft oktober opnieuw bij elkaar te komen om te zien hoe 
ver we zijn met de aanpak.  
 
 
 
Van:  "Dijk, A. van" <AvDijk@MINSZW.NL> 
Aan: <p.jochems@rez.sre.nl> 
Datum:  Ma, Mei 2, 2005  3:09  
Onderwerp:  Verslag bijeenkomst 
 
 
Geachte heer Jochems, 
 
In het mij toegezonden  verslag van het overleg op 18 april jl. wil ik 
graag een correctie aanbrengen in de zin die door u onderaan p.2 is 
opgenomen.Ik heb inderdaad het belang gestipuleerd van een hernieuwde 
poging om de grote tuinders die van de constructie gebruik maken, aan te 
pakken maar daarmee niet dat de kleine tuinders vrijuit zouden mogen 
gaan.Verder heb ik uiteengezet dat het IT en de aanpak van de 
constructie nu  twee verschillende zaken zijn, zoals ook door mevr. 
Brekelmans aangegeven.Ik zou de laatste zin dus graag als volgt 
geredigeerd zien: 
 
"De heer Van Dijk bevestigt dat de AI het voortouw zal nemen om 
hernieuwd de mogelijke aanpak van de constructie en de grote tuinders 
die daar gebruik van maken te bespreken i.o.m. de partijen uit het IT en 
de SIOD.De IT-opzet van afgelopen jaar leent zich daar minder voor;over 
het vervolg van het IT vindt eveneens overleg plaats". 
 
Ik verzoek u deze wijziging aan de overige bij het overleg aanwezige 
partijen te communiceren. 
 
 
 
Met vriendelijke groet, 
Lex van Dijk 
Directeur AMF/AI 
Prinses Beatrixlaan 82, 
tel.070-3044580 
 
_________________________________________________________ 
 
CC: "Terwan, K." <KTerwan@MINSZW.NL> 
 


